
PROTOKÓŁ  Nr  19 / 2015 
posiedzenia Zarządu Powiatu Radomskiego 

z dnia 16 października 2015 roku, o godz.1100 
 

W posiedzeniu udział wzięli: 
 
1. Mirosław Ślifirczyk          -  Starosta  Radomski 
2. Leszek Margas                  - Wicestarosta Radomski 
3. Marek Jarosz                    - Członek Zarządu 
4. Adam Siczek                     - Członek Zarządu 
5. Henryk Słomka                 - Członek Zarządu 

 

oraz 
  
Renata Mazur                      -  Sekretarz Powiatu 
Joanna Wontorska              -  Skarbnik Powiatu 
( lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu ) 
Marian Oleszczuk               -  Rzecznik Prasowy Starosty 
Joanna  Chojnacka             -  Dyrektor PZDP w Radomiu 
Piotr Porczyk                      -  projektant Biura Projektowego Droprojekt   
 
Zebranych przywitał Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk.  Następnie poinformował, że 
do punktu 26 porządku posiedzenia dotyczącego wyboru zadań, które zostaną zgłoszone do 
dofinansowania w 2016 roku w ramach programu wieloletniego pod nazwą „Program 
Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016 – 2020”  zostaną 
przedłożone dodatkowe materiały związane z projektem uchwały w sprawie deklaracji 
udzielenia Gminie Wierzbica pomocy finansowej na realizację zadania pn. „Przebudowa dróg 
gminnych, ul. Głowackiego i batalionów Chłopskich w Wierzbicy” w ramach programu pn. 
„Program rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”. 
Ponadto w punkcie 26a proponuje rozpatrzeć wniosek Powiatowego Zarządu Dróg 
Publicznych w Radomiu w sprawie deklaracji udzielenia Gminie Gózd pomocy finansowej na 
realizację zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Małęczyn, ul. Kościelna” 
w ramach programu pn. „Program rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na 
lata 2016-2019”. 
 
 
Zarząd Powiatu jednogłośnie przyjął uzupełniony porządek dzienny posiedzenia, który 
przedstawia się następująco : 

 
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

 
2. Przyjęcie protokołów Nr 17/2015 i 18/2015 poprzednich posiedzeń Zarządu. 
 
3. Przedstawienie wstępnej koncepcji budowy ścieżek rowerowych w powiecie 

radomskim. 
 
4. Informacja na temat realizacji programu budowy i modernizacji dróg powiatowych 

przyjętych na 2015 rok. 
 
5. Rozpatrzenie wniosku Nr 11/2015 Wydziału Organizacji i Nadzoru w sprawie 

zmniejszenia wydatków w dziale 750 rozdziale 75020 § 6060 na zadaniu „Zakup 
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samochodu osobowego dla Starostwa Powiatowego w Radomiu” o kwotę 17 189,00 zł. 
oraz zwiększenia wydatków w dziale 750 rozdziale 75020 § 6050 o w/w kwotę z 
przeznaczeniem na wprowadzenie nowego zadania pn. „Zaprojektowanie, wykonanie i 
zainstalowanie układu kompensacji mocy biernej w budynku Starostwa Powiatowego w 
Radomiu”. 

 
6. Rozpatrzenie wniosku Nr 2/2015 Wydziału Komunikacji w sprawie ustalenia wysokości 

opłat obowiązujących w 2016r. za usuwanie pojazdów z dróg na obszarze Powiatu 
Radomskiego i ich przechowywanie na parkingu strzeżonym. 

 
7. Rozpatrzenie wniosku Nr 28/2015 Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu 

w sprawie dokonania zmian w budżecie powiatu w PZDP w Radomiu polegających na 
zwiększeniu wydatków o 120.000 zł w rozdziale 60014 § 4270 z przeznaczeniem na 
usługi remontowe. 

 
8. Rozpatrzenie wniosku Nr 29/2015 Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu 

w sprawie dokonania zmian w budżecie powiatu na 2015 rok w PZDP w Radomiu 
polegających na przeniesieniu wydatków między zadaniami w dziale 600, rozdziale 
60014 § 6050, oraz przeniesieniu wydatków między paragrafami w dziale 600, rozdziale 
60014. 

 
9. Rozpatrzenie wniosku Nr 11/2015 Powiatowego Urzędu Pracy w Radomiu w sprawie 

wyrażenia zgody na likwidację składników majątku będącego w użytkowaniu 
Powiatowego Urzędu Pracy w Radomiu stanowiących własność Powiatu Radomskiego. 

 
10. Rozpatrzenie wniosku Nr 12/2015 Powiatowego Urzędu Pracy w Radomiu w sprawie 

przeniesienia wydatków w kwocie 33.500 złotych w rozdziale 85333 – powiatowe 
urzędy pracy. 

 
11. Rozpatrzenie wniosku Nr 13/2015 Powiatowego Urzędu Pracy w Radomiu w sprawie 

przesunięcia środków w kwocie 6.000 złotych między paragrafami w rozdziale 85333-
powiatowe urzędy pracy. 

 
12. Rozpatrzenie wniosku Nr 32/2015 Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Radomiu 

w sprawie zwiększenia dochodów budżetu powiatu o kwotę 834 złote oraz wydatków o 
kwotę 1.668 złotych z przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów działalności 
Warsztatów Terapii Zajęciowej w Młodocinie Większym.  

 
13. Rozpatrzenie wniosku Nr 33/2015 Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Radomiu 

w sprawie wyrażenia zgody na przeniesienie środków w wysokości 8.000 złotych 
między rozdziałami z przeznaczeniem dla TPD w Pionkach.   

 
14. Rozpatrzenie wniosku Nr 34/2015 Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Radomiu 

w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie przeniesień w planie wydatków DPS Jedlanka 
i wprowadzenie nowego zadania  inwestycyjnego pn.”Dostawa i montaż monitoringu 
wizyjnego w budynku mieszkalnym DPS Jedlanka”.  

 
15. Rozpatrzenie wniosku Nr 30/2015 Wydziału Edukacji w sprawie powierzenia pełnienia 

obowiązków dyrektora Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Iłży pani Monice 
Kubiak.  
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16. Rozpatrzenie wniosku Nr 31/2015 Wydziału Edukacji w sprawie likwidacji zbioru 
bibliotecznego znajdującego się w użytkowaniu Młodzieżowego Ośrodka 
Wychowawczego w Wierzbicy poprzez oddanie na makulaturę.  

 
17. Rozpatrzenie wniosku Nr 28/2015 Wydziału Edukacji w sprawie zmian w planie 

wydatków w działach 801 i 854.  
 
18. Rozpatrzenie wniosku Nr 29/2015 Wydziału Edukacji w sprawie zwiększenia 

wydatków o kwotę 912.726 zł w tym w dziale 801 i 854 oraz przeniesienia między 
działami, rozdziałami i paragrafami.  

 
19. Informacja Zarządu Powiatu Radomskiego o realizacji zadań oświatowych w powiecie 

za rok szkolny 2014/2015. 
 
20. Rozpatrzenie wniosku Nr 25/2015 Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych w sprawie 

zmiany przeznaczenia dotacji w wysokości 100.000 złotych z modernizacji obiektu JRG 
Nr 4 w Pionkach na rozbudowę poligonu szkoleniowego przy JRG Nr 4 w Pionkach – 
zakup gruntu pod rozbudowę.  

 
21. Rozpatrzenie wniosku Nr 4/2015 Dyrektora Powiatowego Zespołu ds. Orzekania                   

o Niepełnosprawności w sprawie zwiększenia planu dochodów i wydatków na 2015 rok 
w dziale 853, rozdziale 85321 o kwotę 10 tys. zł dla Powiatowego Zespołu ds. 
Orzekania o Niepełnosprawności. 

 
22. Rozpatrzenie wniosku Nr 20/2015 Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu w sprawie 

opinii wniosku o wydanie decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji w zakresie 
lotniska użytku publicznego planowanej inwestycji Portu Lotniczego Radom pn.: 
„Rozbudowa lotniska Radom – budowa sieci wodociągowej, sieci kanalizacji sanitarnej, 
sieci ciepłowniczej, sieci elektroenergetycznej i sieci teletechnicznej wraz                        
z przyłączeniami”. 

 
23. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków 

budżetu powiatu na 2015 rok, zmian w planie finansowym zadań z zakresu administracji 
rządowej i na wydzielonym rachunku dochodów.  

 
24. Rozpatrzenie wniosku Nr 30/2015 Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu 

w sprawie deklaracji udzielenia Gminie Skaryszew pomocy finansowej na realizację 
zadania pn.: „Budowa ulicy Młynarskiej w Skaryszewie” w ramach programu pn.: 
„Program rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”. 

 
25. Rozpatrzenie wniosku Nr 31/2015 Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu 

w sprawie deklaracji udzielenia Gminie Zakrzew pomocy finansowej na realizację 
zadania pn.: „Przebudowa układu komunikacyjnego Bielicha – Wacyn - Janiszew”  w 
ramach programu pn.: „Program rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej 
na lata 2016-2019”. 

 
26. Rozpatrzenie wniosku Nr 32/2015 Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu 

w sprawie deklaracji udzielenia Gminie Wierzbica pomocy finansowej na realizację 
zadania pn. „Przebudowa dróg gminnych, ul. Głowackiego  i batalionów Chłopskich w 
Wierzbicy” w ramach programu pn. „Program rozwoju gminnej                                           
i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”. 
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26a.  Rozpatrzenie wniosku Nr 33/2015 Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu 

w sprawie deklaracji udzielenia Gminie Gózd pomocy finansowej na realizację zadania 
pn. „Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Małęczyn, ul. Kościelna” w ramach 
programu pn. „Program rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 
2016-2019”. 

 
27. Informacja dot. ugody w sprawie naprawy drogi powiatowej nr 3535W Trablice-

Sołtyków.  
 
28. Sprawy różne: 

- decyzja Starosty Radomskiego w sprawie zatwierdzenia dokumentacji geologicznej 
złoża piasków „GÓZDEK I” w kategorii C1 o pow. 19.820 m2 położonego                                
w miejscowości Gózdek, gm. Zakrzew, powiat radomski, woj. mazowieckie.  
- decyzja Starosty Radomskiego Nr 1982.2015 zatwierdzająca zamienny projekt 
przebudowy drogi Radom – Dąbrówka Podłężna na odcinku o łącznej długości 9352,19 
mb na terenie gmin: Zakrzew i Jedlińsk.  
 
 

Przystąpiono do realizacji 2 pktu porządku dziennego posiedzenia – przyjęcie protokołów 
Nr 17/2015 i 18/2015 poprzednich posiedzeń Zarządu. 
 
Przyjęcie protokołów Nr 17/2015 i 18/2015 poprzednich posiedzeń Zarządu odłożono na 
kolejne posiedzenie.  
 
 
Przystąpiono do realizacji 3 pktu porządku dziennego posiedzenia – przedstawienie 
wstępnej koncepcji budowy ścieżek rowerowych w powiecie radomskim. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka poinformowała, że intencją było aby biuro 
projektowe, które podejmie się opracowania koncepcji ścieżek rowerowych w powiecie 
przedstawiło rzetelną analizę odnośnie możliwości w tym zakresie. Gdzie ścieżki rowerowe 
powinny powstać? Czy powinny one powstać wzdłuż dróg powiatowych? Założono 
koncepcję budowy ścieżek rowerowych na około 20% sieci dróg powiatowych tj. na około 
100 kilometrach. Proponowano, żeby ta koncepcja została powiązana z planowaną budową 
ścieżek rowerowych przez gminy, Urząd Marszałkowski, czy też Generalną Dyrekcję Dróg 
Krajowych i Autostrad, tak żeby powstała jedna spójna koncepcja gwarantująca 
bezpieczeństwo użytkownikom dróg.  

Poinformowała, że pan Piotr Porczyk projektant Biura Droprojekt opracowując 
koncepcję skontaktował się ze wszystkimi instytucjami które mogły udzielić istotnych 
informacji na temat budowy ścieżek rowerowych. Wystąpił do Urzędu Marszałkowskiego, do 
Mazowieckiego Biura Planowania Przestrzennego, do Generalnej Dyrekcji Dróg  Krajowych i 
Autostrad, oraz do wszystkich gmin powiatu radomskiego. Ponadto otrzymał z PZDP                  
w Radomiu informacje na temat natężenia ruchu samochodowego i rowerowego na drogach 
powiatowych. Zatem dysponował dosyć szeroką wiedzą  i na pewno dzisiaj przedstawi 
wnioski ze swojej pracy.  
 
Projektant Biura Projektowego Droprojekt Piotr Porc zyk  poinformował, że  Droprojekt 
istnieje od 2011 roku. Na razie jest to mała, 4 – osobowa firma, ale z dużym doświadczeniem. 
Firma mieści się w Warszawie.  
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Następnie przedstawił  koncepcję budowy ścieżek rowerowych w powiecie radomskim 
stanowiącą załącznik Nr 2 do protokołu.                    
Proponowane są trzy trasy rowerowe : 
- trasa I o łącznej długości 24,7km (łączna długość dróg powiatowych) 
  Droga powiatowa 3336W – długość trasy 8,8km  

-  przejazd drogą gminną od miejscowości Młódnice przez zaporę na zbiorniku 
domaniowskim do drogi powiatowej nr 3336W (akwen wodny) sztuczny zbiornik 
wodny w Domaniowie (jeden z największych na Mazowszu), dojazd przez 
miejscowość Wólka Domaniowska do końca drogi pow. nr 3333W na terenie powiatu 
radomskiego 

- dalsza trasa za Młódnicami -  przejazd drogą powiatowa nr 3336W przez 
miejscowości Domaniów do m. Słowików (akwen wodny) dalej koniec trasy w 
miejscowości Przytyk i połączenie z planowaną ścieżką rowerową w ciągu drogi 
wojewódzkiej nr 740 w m. Przytyk  

- trasa II o łącznej długości 33,2km (łączna długość dróg powiatowych) 
  Droga powiatowa 3539W – długość trasy 5,3km  

- ul. Radomska w Radomiu, dalej poprzez miejscowości Sołtyków oraz Gębarzów  do 
skrzyżowania z drogą powiatową nr 3540W 

 Droga powiatowa 3540W – długość trasy 6,4km  
     -    od skrzyżowania z drogą powiatową nr   3539W (miejscowość Gębarzów, poprzez     

miejscowość Magierów do miejscowości Skaryszew 
Droga powiatowa 3539W – długość trasy 10,7km  
    -   od skrzyżowania z drogą powiatową nr 3540W, poprzez miejscowości Gębarzów, 

Bardzice, Józefów (przez skrzyżowanie z drogą wojewódzką nr 733), Bukowiec, 
Zalesice, Polany do skrzyżowania z drogą powiatową nr 3545W 

Droga powiatowa 3545W – długość trasy 8,2km  
    -  od skrzyżowania z drogą powiatową nr 3539W, poprzez miejscowości Polany,   

Pomorzany, Gaworzyna, Krzyżanowice do skrzyżowania z drogą krajową nr 9,  
    -    dalej planowana droga rowerowa wzdłuż drogi krajowej nr 9 – do miejscowości  Iłża.  
- trasa III o łącznej długości 32,3km (łączna długość dróg powiatowych) 
  Droga powiatowa 3509W – długość trasy 13,5km   
    -  przejazd drogą powiatową nr 3509W przez miejscowości Gózdek, Piastów do 

miejscowości Wsola ( muzeum Gombrowicza),  
    -   następnie przejazd drogą powiatową nr 3509W do miejscowości Wojciechów (kompleks 

leśny) 
  Droga powiatowa 1715W – długość trasy 1,1km.  
    -     dojazd do skrzyżowania z drogą powiatową nr 3516W 
  Droga powiatowa 3516W – długość trasy 3,8km.  
   -      dojazd do miejscowości Bartodzieje 
  Droga powiatowa 3517W – długość trasy 5,1km.  
   -    dojazd z miejscowości Wojciechów, poprzez miejscowość Kozłów, do rzeki Pacynka 

(granica Gminy Jastrzębia) 
   Droga powiatowa 1716W – długość trasy 2,9km.  
   -   kontynuacja trasy nr III połączenie z istniejącymi szlakami rowerowymi w puszczy 

Kozienickiej. 
- trasa IV o łącznej długości 22,8km (łączna długość dróg powiatowych) 
   Droga powiatowa 3522W – długość trasy 5,6km.  
   -   dojazd z miejscowości Czara Wieś, poprzez miejscowość Płachty do miejscowości 

Pionki (skrzyżowanie z drogą powiatową nr 3523W) 
   Droga powiatowa 3523W – długość trasy 4,0km.  
   -     dojazd planowaną ścieżką rowerową do miejscowości Sokoły. 
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Koszty budowy ścieżek rowerowych: ścieżka rowerowa i chodnik – 103.682 zł. brutto za 100 
metrów, system odwodnienia – 82.383 zł brutto za 100 metrów.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas zapytał, czy podane ceny są według jakiegoś 
cennika. 
 
Projektant Biura Projektowego Droprojekt Piotr Porc zyk  poinformował, że  ceny zostały 
wyliczone z najniższych stawek sekocenbudu. Zatem można powiedzieć, że są to stawki 
rynkowe. Stwierdził, że oczywiście do każdego przetargu trzeba podejść indywidualnie bo 
przy większych odcinkach wykonawcy dają korzystniejsze ceny. Poinformował, że chciał 
pokazać proporcje. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka poinformowała, że rozumie iż te ceny nie 
uwzględniają ewentualnych kosztów pozyskania gruntów, rozbiórki ogrodzeń. Są to tylko 
koszty związane z technicznymi sprawami budowy ścieżek rowerowych.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas zapytał jaka byłaby nawierzchnia ścieżek 
rowerowych.  
 
Projektant Biura Projektowego Droprojekt Piotr Porc zyk  poinformował, że  powstało 
wiele dokumentów precyzujących różne standardy rowerowe, tak samo jak są wytyczne 
drogowe. Generalnie rowerzyści polecają żeby ścieżki były z asfaltu, niechętnie z kostki,                   
a jeśli już to z kostki niefazowanej.  
Stwierdził, że ścieżka rowerowa musi mieć 2 metry szerokości.  
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk poinformował, że koszt wykonania kilometra 
ścieżki rowerowej i chodnika to około 1 mln. zł. Ponadto dodatkowo za system odwodnienia 
trzeba zapłacić 82.383 zł za 100 metrów. Zatem koszt wykonania kilometra ścieżki 
rowerowej i chodnika to 2 mln. zł.  
 
Członek Zarządu Marek Jarosz poinformował, że to bardzo dużo bo za taką kwotę można 
zrobić kilometr drogi z chodnikiem.  
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk poinformował, że gdyby w całym koszcie budowy 
ścieżki był grunt to byłby on niewielki. Natomiast w tym przypadku trzeba zrobić kryty rów, 
albo zasypać rów i na tym położyć dywanik. Wówczas jednak trzeba w jakiś sposób 
odprowadzić wodę. Poprosił, żeby jeszcze raz przedstawić technologię budowy ścieżki. 
Poinformował, że na drogach powiatowych pas drogowy jest taki że nie da się ścieżki zrobić 
poza rowem. Trzeba by wykupić grunt poza rowem, ale to jest prawie niewykonalne. Trzeba 
ścieżkę robić na istniejącym rowie, a wodę trzeba zebrać i gdzieś odprowadzić. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka poinformowała, że stany prawne dróg 
powiatowych są regulowane. Z doświadczenia wie, że szerokość pasów drogowych to 13 
metrów, rzadko kiedy 15 metrów. Są to pasy w których nie da się zmieścić normatywnych 
szerokości. Stwierdziła, że dzisiaj rozmawiają tylko o ścieżkach rowerowych i ciągach pieszo 
jezdnych w obszarze zabudowanym, bądź poza obszarem zabudowanym. Projektant skupił się 
na tym gdzie te ścieżki rowerowe powinny być zlokalizowane ze względu na charakter 
turystyczny, rekreacyjny czy też aspekt ekonomiczny. Natomiast w przypadku wybrania 
koncepcji ścieżki rowerowej do realizacji i wykonywania projektu,  projektant będzie jeszcze 
sprawdzał jaka jest szerokość jezdni. Jeśli obecnie droga ma 5 metrów, a jest w klasie „G” to 
projektant zaprojektuje 7 metrową jezdnię i do tego będzie próbował wpasować ścieżkę 
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rowerową o odpowiedniej szerokości, ewentualnie chodnik ciąg pieszo-rowerowy o 
szerokości 3 metrów. Wówczas okaże się ile tak naprawdę brakuje pasa drogowego żeby 
wszystkie elementy  zlokalizować w istniejącym pasie drogowym. Jest możliwość to zrobić 
tylko na zasadzie korzystania ze specustawy jako rozbudowa drogi, ale z tym wiążą się 
dodatkowe koszty związane   z wykupem gruntu i całej i infrastruktury zlokalizowanej na 
działkach  przyległych oraz koszty społeczne tj. koszty krzewów, ogrodzeń itp.  
 
Członek Zarządu Marek Jarosz zapytał, czy projektanci byli na gruncie i mają rozeznanie 
w terenie. Zapytał, czy wiedzą gdzie jest miejscowość Krzyżanowice w gminie Iłża. Zapytał 
czy jest tam możliwość w pasie drogowym zrobić ścieżkę rowerową.  
 
Projektant Biura Projektowego Droprojekt Piotr Porc zyk  poinformował, że  na tym 
etapie prac nie jest w stanie tego stwierdzić.  
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka poinformowała, że  zlecenie koncepcji 
budowy ścieżek rowerowych opiera się na tym że projektant najpierw przedstawia przy jakich 
ewentualnie drogach powinny zostać zlokalizowane ścieżki rowerowe.  Drugim etapem pracy 
jest próba wrysowania ścieżek na mapach geodezyjnych w skali 1:1000 i określenie ile 
powierzchni brakuje żeby ścieżka przy trasie mogła powstać. Wówczas będzie informacja ile 
powierzchni trzeba pozyskać żeby zrealizować koncepcję. Wtedy będzie można także 
szczegółowo określić koszt budowy ścieżki rowerowej.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas stwierdził, że gdyby chcieć założyć minimalną 
szerokość korytarza drogowego to musi być 3 metry na ciąg pieszo–rowerowy, 7 metrów na 
pas drogowy, minimum 0,5 metra dodatkowo, oraz z drugiej strony 1,5 metra na pobocze, 
oraz około 3 metrów na rów. Zatem minimum musi być 15 metrów szerokości korytarza. 
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka poinformowała, że  powiat ma niewiele 15 
metrowych dróg. W większości są to drogi węższe. Rzadko kiedy udaje się uregulować stan 
prawny na 15 metrów.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas zapytał, czy w drugim etapie prac projektant będzie 
sprawdzał które drogi w powiecie mają minimum 15 metrów szerokości.  
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka poinformowała, że  w drugim etapie prac 
projektant wrysowuje ścieżki na mapie 1:1000 i pokazuje ile gruntu brakuje do zrealizowania 
koncepcji.   
W pierwszym etapie projektant próbował się wpasować w istniejące, bądź planowane przez 
innych zarządców dróg ścieżki rowerowe. Chodzi o wykonanie spójnej, funkcjonalnej sieci 
ścieżek rowerowych i pokazanie jakie warunki trzeba spełnić do jej wykonania i jaki to 
będzie koszt. 
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poprosił o informację na temat wyjątków od 
reguły, gdy np. brakuje w ciągu 10 kilometrowym na pewnym odcinku 1,5 metra. Czy można 
to jakoś ominąć.  
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka poinformowała, że  można wystąpić do 
ministerstwa o zgodę na odstępstwo.  
 
Następnie projektant Biura Projektowego Droprojekt Piotr Porc zyk  przedstawił mapy 
orientacyjne na których zaznaczone zostały : 
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-trasy rowerowe w ciągu dróg powiatowych (wg koncepcji Droprojekt) 
-trasy rowerowe w ciągu dróg innych (wg koncepcji Droprojekt) 
-istniejące drogi rowerowe 
-planowane drogi  rowerowe(dane Zarządców Dróg) 
-istniejące szlaki rowerowe  
-koncepcja trasy rowerowej wg. Mazowieckiego Biura Planowania Regionalnego. 
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk stwierdził, że jeśli chodzi o trasę I to można 
założyć iż w większości przypadków ścieżka rowerowa zmieści się w pasie nowo 
uregulowanej drogi. Natomiast są fragmenty dróg np. w Młódnicach gdzie niestety nie da się 
tego zrobić. Poza tym nie bardzo można wejść na działki prywatne bo są tam ogrodzenia. 
Stwierdził, że zna tą drogę i wie że to jest niemożliwe. Stwierdził, że wtedy można wyjechać 
ze ścieżki na drogę. Zapytał co w tym względzie mówią przepisy.  
 
Projektant Biura Projektowego Droprojekt Piotr Porc zyk  poinformował, że wówczas 
trzeba włączyć się do ruchu drogowego. Takie rozwiązania praktykuje się np. w Warszawie.  
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk stwierdził, że jak się okazuje, z budową ścieżek 
rowerowych wiąże się wiele problemów. Są to kwestie własnościowe oraz bardzo wysokie 
koszty budowy. Poprosił dyrektor PZDP w Radomiu żeby sprawdziła jak się ma koszt 
przedstawiony dzisiaj przez projektanta, oszacowany według cenbudu, z kosztami 
rzeczywistymi.  
Stwierdził, że na podstawie tych informacji będzie wiadomo jakich realnych kosztów  
budowy kilometra ścieżki rowerowej można się spodziewać. Wówczas trzeba będzie 
zdecydować czy zaproponowana koncepcja zostanie zrealizowana, czy też nie.  
 
 
Przystąpiono do realizacji 4 pktu porządku dziennego posiedzenia – informacja na temat 
realizacji programu budowy i modernizacji dróg powiatowych przyjętych na 2015 rok. 
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk zaproponował przyjęcie informacji na temat 
realizacji programu budowy i modernizacji dróg powiatowych. Poinformował, że w materiale 
są zawarte informacje na temat tego co w 2015 roku zostało zrobione i za ile, jakie ciągi 
drogowe zostały wybudowane, jakie są udziały gmin w inwestycjach. Jest także 
przedstawiony stan obecny realizacji zadań, które zadania zostały zakończone, które dopiero 
się kończą.  
Poinformował, że w/w informacja zostanie skierowana do Komisji Administracji, Porządku 
Publicznego a następnie na sesję Rady.  
 
 
Zarząd Powiatu przyjął informacj ę na temat realizacji programu budowy i modernizacji 
dróg powiatowych przyjętych na 2015 rok i skierował ją na sesję Rady Powiatu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji 5 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 11/2015 Wydziału Organizacji i Nadzoru w sprawie zmniejszenia wydatków w dziale 750 
rozdziale 75020 § 6060 na zadaniu „Zakup samochodu osobowego dla Starostwa 
Powiatowego w Radomiu” o kwotę 17 189,00 zł. oraz zwiększenia wydatków w dziale 750 
rozdziale 75020 § 6050 o w/w kwotę z przeznaczeniem na wprowadzenie nowego zadania 
pn. „Zaprojektowanie, wykonanie i zainstalowanie układu kompensacji mocy biernej 
w budynku Starostwa Powiatowego w Radomiu”. 
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Sekretarz Powiatu Renata Mazur poinformowała, że w wyniku postępowania 
przetargowego na zadanie pn. „Zakup samochodu osobowego dla Starostwa Powiatowego             
w Radomiu” powstały oszczędności w kwocie 17.189 zł. Zaoszczędzone środki proponuje się 
przeznaczyć na nowe zadanie pn. „Zaprojektowanie, wykonanie i zainstalowanie układu 
kompensacji mocy biernej w budynku Starostwa Powiatowego w Radomiu”. Chodzi                     
o modernizację układu zasilania w energię elektryczną budynku Starostwa Powiatowego               
w Radomiu, zlokalizowanego przy ul. Domagalskiego 7, w którym znajdują się 
pomieszczenia archiwum zakładowego oraz lokale PCPR i PINB. 
Poinformowała, że wykonanie układu kompensacji mocy biernej powinno przynieść 
oszczędności w wydatkach na zakup energii elektrycznej. Ponadto posiadanie układu 
kompensacji mocy biernej wpływa na podniesienie efektywności energetycznej budynku. 
 
 
Zarząd Powiatu w/w wniosek rozpatrzył pozytywnie. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 6 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 2/2015 Wydziału Komunikacji w sprawie ustalenia wysokości opłat obowiązujących w 
2016r. za usuwanie pojazdów z dróg na obszarze Powiatu Radomskiego i ich 
przechowywanie na parkingu strzeżonym. 
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że Rada Powiatu corocznie określa                     
wysokości opłat za usuwanie pojazdu z drogi i jego przechowywanie na parkingu strzeżonym. 
Poinformował, że w sierpniu br. minister finansów wydał obwieszczenie w sprawie 
ogłoszenia obowiązujących w 2016 roku maksymalnych stawek opłat za usunięcie  pojazdu z  
drogi  i  jego  przechowywanie  na parkingu  strzeżonym. W związku z tym przedłożony 
został projekt uchwały Rady Powiatu w tej sprawie.  
 
 
Zarząd Powiatu przyjął projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia wysokości 
opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich przechowywanie na parkingu strzeżonym 
obowiązujących w 2016 roku i skierował go na sesję.  
 
 
Przystąpiono do realizacji 7 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 28/2015 Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu w sprawie dokonania 
zmian w budżecie powiatu w PZDP w Radomiu polegających na zwiększeniu wydatków o 
120.000 zł w rozdziale 60014 § 4270 z przeznaczeniem na usługi remontowe. 
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk poinformował, że bieżącym roku w ramach 
remontów cząstkowych dróg zaplanowano remont drogi  Wrzeszczów-Wrzos-Domaniów.            
Zlecono odnowę nawierzchni odcinka o długości 2 037m. z możliwością zlecenia robót 
uzupełniających. Koszt remontu powyższego odcinka wynosi 784.206,80 zł. a do wykonania 
remontu całego odcinka drogi pozostało 800m. Mając na uwadze zły stan techniczny drogi 
proponuje się zwiększenie zakresu robót, by wyremontować cały odcinek drogi tj. 2 837m. 
Do wykonania remontu całego odcinka drogi brakuje 120.000 zł. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że na 2015 rok było zaplanowane 
851.359 zł na spłatę odsetek od zaciągniętych kredytów. Do wyliczenia tej kwoty była 
przyjęta średnia stopa WIBOR z czterech ostatnich lat – 5,23%. W tym roku odsetki 
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kształtują się od 2,06% do 2,29% i dlatego powstały oszczędności na spłacie kredytów i 
odsetek z tego tytułu. Na 30 września br. wykonanie środków zaplanowanych na spłatę 
odsetek wyniosło 244.496 zł. W związku z tym powstały oszczędności. Część z nich – 120 
tys. zł zaproponowała przesunąć na sfinansowanie powyższego wniosku.  
 
 
Zarząd Powiatu w/w wniosek rozpatrzył pozytywnie. 
Środki na realizację wniosku pochodzić będą z oszczędności powstałych na odsetkach od 
zaciągniętych kredytów ( z działu 757, rozdziału 75702, paragrafu 811 ) 
 
 
Przystąpiono do realizacji 8 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 29/2015 Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu w sprawie dokonania 
zmian w budżecie powiatu na 2015 rok w PZDP w Radomiu polegających na przeniesieniu 
wydatków między zadaniami w dziale 600, rozdziale 60014 § 6050, oraz przeniesieniu 
wydatków między paragrafami w dziale 600, rozdziale 60014. 
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk poinformował, że powyższy wniosek dotyczy 
dokonania zmian w budżecie Powiatu na 2015 rok w Powiatowym Zarządzie Dróg 
Publicznych w Radomiu polegających na: 
- przeniesieniu wydatków między zadaniami w dziale 600, rozdziale 60014 § 6050                       

w  następujący sposób: 
- zmniejszenie wydatków inwestycyjnych o kwotę 30.000,00 złotych na zadaniu pn. 

„3562W Mniszek-Łaziska-Orońsko - przebudowa drogi (III etap) Gmina 
Wolanów” 

- zwiększenie wydatków inwestycyjnych o w/w kwotę na zadaniu pn. „3534W 
Makowiec-Rawica - przebudowa drogi (IV etap)” 

oraz 
- przeniesieniu wydatków między paragrafami w dziale 600, rozdziale 60014 w następujący 

sposób: 
- zmniejszenie wydatków w § 6050 o kwotę 80.000,00 złotych na n/w zadaniach 

inwestycyjnych: 
„1716W Brzóza-Przejazd do drogi 737 - przebudowa drogi (III etap) Gmina 
Pionki” o 11.700,00 zł 
„3507W Taczówek-Taczów-Milejowice - przebudowa drogi, budowa chodnika - 
Gmina Zakrzew”   o 11.000,00 zł 
„3562W Mniszek-Łaziska-Orońsko - przebudowa drogi (III etap) Gmina 
Wolanów”  o 2.700,00 zł 
„3515W Jedlińsk-Bartodzieje-Łukawa-Głowaczów - przebudowa drogi (III etap) - 
Gmina Jastrzębia i Jedlińsk”  o 54.600,00 zł 

- zwiększenie wydatków w § 4270 o kwotę 80.000,00 złotych z przeznaczeniem na 
remonty bieżące dróg. 

 
 
Zarząd Powiatu w/w wniosek rozpatrzył pozytywnie. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 9 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 11/2015 Powiatowego Urzędu Pracy w Radomiu w sprawie wyrażenia zgody na 
likwidację składników majątku będącego w użytkowaniu Powiatowego Urzędu Pracy w 
Radomiu stanowiących własność Powiatu Radomskiego. 
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Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk poinformował, że wniosek dotyczy likwidacji 
sprzętu użytkowanego przez PUP w Radomiu. Do wniosku dołączone zostały protokoły 
firmy, która oceniała stan sprzętu i orzekła, że nie nadaje się on do naprawy, bądź że naprawa 
jest nieopłacalna. Potwierdza to również powołana przez dyrektora PUP komisja 
likwidacyjna. Wartość sprzętu, poza dwoma pozycjami, została umorzona.  
 
 
Zarząd Powiatu podjął uchwałę Nr 90/2015 w sprawie wyrażenia zgody na likwidację 
składników majątku będącego w użytkowaniu Powiatowego Urzędu Pracy w Radomiu 
stanowiących własność Powiatu Radomskiego, która stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 10 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 12/2015 Powiatowego Urzędu Pracy w Radomiu w sprawie przeniesienia wydatków w 
kwocie 33.500 złotych w rozdziale 85333 – powiatowe urzędy pracy. 
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk poinformował, że wniosek dotyczy wprowadzenia 
dwóch nowych zadań inwestycyjnych w PUP w Radomiu na łączną kwotę 33,5 tys. zł tj.: 
- wykonanie awaryjnego oświetlenia ewakuacyjnego w budynku PUP w Radomiu za kwotę 
19,5 tys. zł., 
- wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej zabezpieczeń przeciwpożarowych w 
budynku PUP w Radomiu” za kwotę 14 tys. zł. 
Środki na powyższe zadania pochodzić będą z oszczędności jakie wskazał PUP w Radomiu 
tj.: ze składek na ubezpieczenia społeczne 20.213 zł., oraz składek na Fundusz Pracy 13.287 
zł. 
Poinformował, że w związku z realizacją przez PUP zaleceń pokontrolnych Państwowej 
Straży Pożarnej i ekspertyzą pożarowo-techniczną budynku urzędu konieczna jest realizacja 
w/w zadań. 
 
 
Zarząd Powiatu w/w wniosek rozpatrzył pozytywnie. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 11 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 13/2015 Powiatowego Urzędu Pracy w Radomiu w sprawie przesunięcia środków w 
kwocie 6.000 złotych między paragrafami w rozdziale 85333-powiatowe urzędy pracy. 
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk poinformował, że wniosek dotyczy zwiększenia 
wydatków inwestycyjnych o kwotę 6 tys. zł., z przeznaczeniem na realizację zadania 
inwestycyjnego „Rozbudowa instalacji centralnego ogrzewania w budynku PUP w Radomiu”. 
Środki na to zadanie pochodziłyby ze zmniejszenia wydatków bieżących w paragrafie 4120 - 
składki na Fundusz Pracy o w/w kwotę. 
 
 
Zarząd Powiatu w/w wniosek rozpatrzył pozytywnie. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 12 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 32/2015 Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Radomiu w sprawie zwiększenia 
dochodów budżetu powiatu o kwotę 834 złote oraz wydatków o kwotę 1.668 złotych z 
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przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej w 
Młodocinie Większym.  
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk poinformował, że wniosek dotyczy dofinansowania 
Warsztatów Terapii Zajęciowej w Młodocinie Większym w kwocie 834 zł. Poinformował, że 
WTZ otrzymał dodatkowo środki w wysokości  15 tys. zł  na bieżącą działalność w 2015r. 
Zgodnie z obowiązującymi przepisami środki te stanowią 90% budżetu na dany rok. W 
związku z tym podmiot prowadzący warsztat Stowarzyszenie Przyjaciół Młodocina 
Większego i Osób Niepełnosprawnych „Pozytywni” powinno posiadać środki własne  w 
wysokości 1.668 złotych. 50 % tych środków zobowiązała się pokryć Gmina Wolanów. 
Natomiast 50% powinno pochodzić ze środków  budżetowych Powiatu Radomskiego.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że środki na realizację wniosku 
proponuje przeznaczyć z oszczędności na odsetkach od zaciągniętych kredytów. 

 
Zarząd Powiatu w/w wniosek rozpatrzył pozytywnie. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 13 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 33/2015 Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Radomiu w sprawie wyrażenia 
zgody na przeniesienie środków w wysokości 8.000 złotych między rozdziałami z 
przeznaczeniem dla TPD w Pionkach.   
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk poinformował, że wniosek dotyczy dofinansowania 
Oddziału Powiatowego TPD w Pionkach kwotą 8 tys. zł. Środki te zostaną przeznaczone na 
bieżącą działalność Towarzystwa.  
Poinformował, że dyrektor PCPR proponuje w/w kwotę przesunąć w dziale 852 z rozdziału 
85204 – Rodziny zastępcze,  paragrafu 3110– świadczenia społeczne.  
 
 
Zarząd Powiatu w/w wniosek rozpatrzył pozytywnie. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 14 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 34/2015 Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Radomiu w sprawie wyrażenia 
zgody na dokonanie przeniesień w planie wydatków DPS Jedlanka i wprowadzenie nowego 
zadania  inwestycyjnego pn.”Dostawa i montaż monitoringu wizyjnego w budynku 
mieszkalnym DPS Jedlanka”.  
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk poinformował, że wniosek dotyczy wyrażenia 
zgody na dokonanie przeniesień w planie wydatków DPS Jedlanka i wprowadzenie nowego 
zadania inwestycyjnego pn. : „Dostawa i montaż monitoringu wizyjnego w budynku 
mieszkalnym DPS Jedlanka”. Chodzi o kwotę 12.740 zł. Środki te proponuje się przesunąć z 
oszczędności w wydatkach na § 4010 – wynagrodzenia osobowe pracowników. 
 
 
Zarząd Powiatu w/w wniosek rozpatrzył pozytywnie. 
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Przystąpiono do realizacji 15 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 30/2015 Wydziału Edukacji w sprawie powierzenia pełnienia obowiązków dyrektora 
Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Iłży pani Monice Kubiak.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że wniosek dotyczy powierzenia 
pełnienia obowiązków dyrektora Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Iłży Pani 
Monice Kubiak na okres 10 miesięcy tj. od dnia 16 października 2015r. do dnia 15 sierpnia 
2016r. Poinformował, że dotychczasowa dyrektor odeszła na emeryturę.  
 
 
Zarząd Powiatu podjął uchwałę Nr 91/2015 w sprawie powierzenia pełnienia obowiązków 
dyrektora Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Ił ży, która stanowi załącznik Nr 4 
do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 16 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 31/2015 Wydziału Edukacji w sprawie likwidacji zbioru bibliotecznego znajdującego się 
w użytkowaniu Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Wierzbicy poprzez oddanie na 
makulaturę.  
 
 
Zarząd Powiatu podjął uchwałę Nr 92/2015 w sprawie wyrażenia zgody na likwidację 
księgozbioru bibliotecznego, która stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 17 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 28/2015 Wydziału Edukacji w sprawie zmian w planie wydatków w działach 801 i 854.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że w  związku z przyznaniem przez 
Starostę Radomskiego nagród z okazji Dnia Edukacji Narodowej  trzeba dokonać przeniesień  
w budżecie powiatu. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że wniosek dotyczy przeniesienia 
środków między rozdziałami. 0,3% od funduszu wynagrodzeń nauczycieli w budżecie zawsze 
musi być zabezpieczone i zostało w dziale 801. Teraz trzeba je przenieść do działu 854 i 
podzielić na jednostki.  
 
 
Zarząd Powiatu w/w wniosek rozpatrzył pozytywnie. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 18 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 29/2015 Wydziału Edukacji w sprawie zwiększenia wydatków o kwotę 912.726 zł w tym 
w dziale 801 i 854 oraz przeniesienia między działami, rozdziałami i paragrafami.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że dzisiejsze wystąpienie o 912.726 
zł ma związek z tym co się wydarzyło rok temu przy przyjmowaniu budżetu na rok 2015.  
Wówczas, pomimo że Wydział Edukacji występował o większe środki, to skorygowano je do 
wielkości subwencji oświatowej. 
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Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że dołożono 480 tys. zł na szkoły 
specjalne, oraz 64 tys. zł na stypendia dla uzdolnionych uczniów oraz utworzono rezerwę 
celową w wysokości 1 mln. zł.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że jednak była świadomość iż 
kwota została zmniejszona w stosunku do wyliczonych potrzeb wynikających z arkuszy 
organizacyjnych szkół. Przypomniał, że kwotę zmniejszono o 1.860.000 zł., z tym że Zarząd 
Powiatu mając tego świadomość zaproponował rezerwę celową na zabezpieczenie tych 
potrzeb w wysokości 1 miliona zł. Poinformował, że w marcu wystąpiła konieczność zwrotu 
części subwencji oświatowej, ponieważ została ona skorygowana przez ministra finansów. 
Wówczas rezerwa została zmniejszona o 48 tys. zł. Następnie na przestrzeni roku było 
uregulowanie paragrafów dotyczących szkolnictwa specjalnego. Z tej kwoty wzięto 320 tys. 
zł. Tylko część środków przeznaczono na płace ( 198 tys. zł ), a część na  koszty 
pozapłacowe. Zatem w rezerwie pozostało 631 tys. zł.  

Poinformował, że jeśli dzisiaj doda się wszystkie potrzeby: 631 tys. zł z rezerwy plus 
912.726 zł o które dzisiaj występuje plus 198 tys. zł już przeznaczone na płace plus jeszcze 
kwotę jaką dyrektorzy zaangażowali ze swoich budżetów na płace to wychodzi na to, że w 
ubiegłym roku dobrze została zaplanowana kwota na płace, bo 1.890.000 zł jakby zabraknie 
w roku bieżącym, a środki na oświatę uszczuplono o 1.860.000 zł. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że niedobór wyniósł 2.735.230 zł. 
Na szkoły specjalne od razu dołożono 480 tys. zł. Utworzono rezerwę na 1 mln. zł. Zatem tak 
naprawdę różnica między zgłoszonymi potrzebami a przyznanymi środkami wyniosła 
1.255.230 zł. A teraz dokłada się 912.726 zł. 
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk poinformował, że do szkół specjalnych dołożono 
ponieważ specyfika jest taka że jak wprowadza się nowe oddziały, albo nową szkołę to 
najpierw we wrześniu przyjmuje się uczniów, umieszcza się ich w systemie, finansuje się to 
do końca roku z własnych środków. Natomiast subwencja wprowadzona na koniec września 
dopiero skutkuje naliczeniem jej i zapłatą od nowego roku. To powoduje, że przez 4 miesiące 
oddział, czy cała szkoła jest kredytowana przez powiat. Przez to 480 tys. zł na szkołę 
specjalną w Pionkach trzeba było przeznaczyć.  
Zapytał ile generalnie trzeba do szkół dołożyć. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że na przestrzeni roku do oświaty 
dołożono środki na zadania inwestycyjne np. zakup ciągnika rolniczego, modernizację 
oczyszczalni ścieków, opracowanie projektu boiska. Na te wszystkie zadania wydatkowano 
kwotę 198.890 zł. Była ona przeznaczona z wolnych środków. Zabezpieczona była 
wspomniana już rezerwa w budżecie w wysokości 1 mln. zł. Częściowo została już 
rozdysponowana. Pozostała kwota zostanie rozdysponowana w przygotowanym na dzisiejszy 
Zarząd projekcie zmian w  uchwale budżetowej. Ponadto 10.800 zł będzie przeznaczone na 
zakup nawozów i paliw, a znajduje się  to w przygotowanej na dzisiaj uchwale. Łącznie 
dotychczas w 2015 roku do oświaty na wszystkie zadania: wydatki bieżące, inwestycyjne oraz 
płace przeznaczono ze środków własnych  z mawianym wnioskiem kwotę 2.666.415,98 zł.  
Poinformowała, że w 2012 roku do oświaty dołożono łącznie 1.972.513 zł, w 2013r. – 
2.438.653 zł, w 2014r. – 1.974.841 zł.  
 Następnie zaproponowała, aby brakującą w roku bieżącym kwotę częściowo pokryć z 
oszczędności w odsetkach od zaciągniętych kredytów – 312.726 zł. Natomiast 600 tys. zł  
proponuje przesunąć z zabezpieczenia pokrycia poręczeń dla szpitali. Nie było potrzeby 
uruchomić do chwili obecnej  tych środków, ponieważ szpitale na bieżąco regulują swoje 
zobowiązania wynikające z zaciągniętych kredytów.  
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Zarząd Powiatu w/w wniosek rozpatrzył pozytywnie. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 19 pktu porządku dziennego posiedzenia – informacja Zarządu 
Powiatu Radomskiego o realizacji zadań oświatowych w powiecie za rok szkolny 2014/2015. 
 
 
Zarząd Powiatu przyjął informacj ę o realizacji zadań oświatowych w powiecie za rok 
szkolny 2014/2015 i skierował ją na posiedzenie Komisji Edukacji oraz na sesję.  
 
 
Przystąpiono do realizacji 20 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 25/2015 Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych w sprawie zmiany przeznaczenia dotacji 
w wysokości 100.000 złotych z modernizacji obiektu JRG Nr 4 w Pionkach na rozbudowę 
poligonu szkoleniowego przy JRG Nr 4 w Pionkach – zakup gruntu pod rozbudowę.  
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk poinformował, że komendant PSP w Radomiu 
zwrócił się z prośbą o zmianę przeznaczenia dotacji w wysokości 100 tys. zł. zabezpieczonej 
w budżecie powiatu na modernizację obiektu JRG Nr 4 w Pionkach i przeznaczenie jej na 
rozbudowę poligonu szkoleniowego na potrzeby Komendy Miejskiej Państwowej Straży 
Pożarnej w Radomiu przy JRG Nr 4 w Pionkach - zakup gruntu pod rozbudowę.  

Poinformował, że w 2013 r. utworzony został poligon szkoleniowy dla Komendy 
Miejskiej PSP w Radomiu przy JRG Nr 4 w Pionkach. W związku z koniecznością ciągłego 
rozwoju poligonu, budową nowych stanowisk ćwiczebnych, koniecznym stało się 
rozszerzenie jego obszaru. Rozbudowa w/w poligonu pomoże doskonalić proces szkolenia 
strażaków zarówno Państwowej jak i Ochotniczej Straży Pożarnej.  

Ponadto stwierdził, że Komendant poinformował, że na modernizację JRG Nr 4 w 
Pionkach otrzymał dotację z rezerwy budżetowej Komendy Wojewódzkiej Państwowej 
Straży Pożarnej w Warszawie, w związku z tym środki finansowe w wysokości 100 tys. zł. 
zapisane w budżecie Powiatu Radomskiego na ten cel mogą zostać przeznaczone na zakup 
gruntu pod rozbudowę w/w poligonu szkoleniowego. 
 
 
Zarząd Powiatu w/w wniosek rozpatrzył pozytywnie. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 21 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 4/2015 Dyrektora Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności w sprawie 
zwiększenia planu dochodów i wydatków na 2015 rok w dziale 853, rozdziale 85321 o kwotę 
10 tys. zł dla Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności. 
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk poinformował, że wniosek dotyczy zwiększenia 
planu dochodów i wydatków w Powiatowym Zespole ds. Orzekania o Niepełnosprawności o 
kwotę 10 tys. zł. Środki pochodzą z przydzielonych środków własnych z powiatu 
kozienickiego i przeznaczone zostaną na wypłaty nagród dla pracowników Zespołu.  
 
 
Zarząd Powiatu w/w wniosek rozpatrzył pozytywnie. 
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Przystąpiono do realizacji 22 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 20/2015 Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu w sprawie opinii wniosku o wydanie 
decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji w zakresie lotniska użytku publicznego 
planowanej inwestycji Portu Lotniczego Radom pn.: „Rozbudowa lotniska Radom – 
budowa sieci wodociągowej, sieci kanalizacji sanitarnej, sieci ciepłowniczej, sieci 
elektroenergetycznej i sieci teletechnicznej wraz  z przyłączeniami”. 
 
Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu Marian Oleszczuk poinformował, że 
przeprowadzone postepowanie wykazało iż teren może być przeznaczony na inwestycje w 
zakresie lotniska użytku publicznego planowanej inwestycji Portu Lotniczego Radom pn.: 
„Rozbudowa lotniska Radom – budowa sieci wodociągowej, sieci kanalizacji sanitarnej, sieci 
ciepłowniczej, sieci elektroenergetycznej i sieci teletechnicznej wraz  z przyłączeniami”. 
Nie koliduje to z zadaniami powiatu radomskiego. Zatem nie wnosi się zastrzeżeń, gdyż nie 
zaprojektowano tych urządzeń w pasie drogi powiatowej Kiedrzyn – Radom.  
Natomiast z przedłożonego zagospodarowania terenu wynika, że docelowo planuje się zajęcie 
gruntów, które stanowią własność powiatu radomskiego ziemskiego i zajęte są pod drogę 
powiatową Kiedrzyn – Małęczyn, co wymaga analizy skutków, które powstaną po przejęciu 
ich przez Port Lotniczy. Poinformował, że w chwili obecnej droga powiatowa stanowi 
połączenie miasta Radom (ul. Lubelska) gdzie znajduje się siedziba powiatu z siedzibą gminy 
Gózd poprzez drogę krajową nr 12. Przedmiotowe zamierzenie inwestycyjne  spowoduje, iż 
nie będzie spełniony warunek art. 6a ust.1 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach 
publicznych. W związku z tym wydana została opinia do wniosku precyzująca zastrzeżenie.  
 
 
Zarząd Powiatu podjął uchwałę Nr 92/2015 w sprawie opinii wniosku o wydanie decyzji o 
zezwoleniu na realizację inwestycji w zakresie lotniska użytku publicznego planowanej 
inwestycji Portu Lotniczego Radom pn.: „Rozbudowa lotniska Radom – budowa sieci 
wodociągowej, sieci kanalizacji sanitarnej, sieci ciepłowniczej, sieci elektroenergetycznej 
i sieci teletechnicznej wraz  z przyłączeniami”, która stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 23 pktu porządku dziennego posiedzenia – podjęcie uchwały 
Zarządu Powiatu w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków budżetu powiatu na 2015 
rok, zmian w planie finansowym zadań z zakresu administracji rządowej i na wydzielonym 
rachunku dochodów.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że w przedmiotowej uchwale w  
dziale 010 – rolnictwo i łowiectwo, rozdziale 01005 – prace geodezyjno-urządzeniowe na 
potrzeby rolnictwa zmniejsza się dochody w §2110 o kwotę 20.000 zł. i wydatki w §4300 o 
kwotę 20.000 zł., w związku z brakiem wniosków od petentów zainteresowanych 
opracowaniem dokumentacji geodezyjnej dla działek gruntów pod budynkami i działek 
gruntów pozostawionych rolnikom do dożywotniego użytkowania oraz brakiem realizacji na 
zadaniu aktualizacja map gleboworolnicznych dla powiatu radomskiego, gdyż kwoty 
oferowane przez wykonawców przewyższały zaplanowane na ten cel środki. 
Poinformowała, że w/w zmiany wprowadzone zostały także w planie finansowym zadań  
z zakresu administracji rządowej. 
 Ponadto w dziale 600 – transport i łączność, rozdziale 60014 – drogi publiczne 
powiatowe przenosi się wydatki między paragrafami z powstałych oszczędności w §4300 – 
zakup usług pozostałych  w kwocie 200 tys. zł na §4270 – zakup usług remontowych,  z 
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przeznaczeniem na wykonanie robót uzupełniających na zadaniu remont drogi powiatowej nr 
3501W Wrzeszczów-Wrzos-Domaniów. 
 W dziale 710 – działalność usługowa, rozdziale 71013 – prace geodezyjne i 
kartograficzne (nieinwestycyjne), §2110 – dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na 
zadania bieżące z zakresu administracji rządowej oraz inne zadania zlecone ustawami 
realizowane przez powiat zmniejsza się dochody budżetu powiatu na 2015 rok o kwotę 
50.000 zł. Jednocześnie zmniejsza się wydatki w w/w dziale i rozdziale w §4300 –zakup 
usług pozostałych o kwotę 50.000 zł., w związku z przesunięciem realizacji prac związanych 
z  przeliczeniem i uzupełnieniem osnowy wysokościowej III klasy na lata 2016-2018, 
ponieważ prace te planowane są do sfinansowana ze środków Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Mazowieckiego. 
Ponadto w w/w dziale, rozdziale 71015 – nadzór budowlany przenosi się wydatki  budżetu 
powiatu na 2015 rok między paragrafami w łącznej kwocie 8.000 zł., w tym z oszczędności 
w: §4110, §4120 i §4600 na §4300, z przeznaczeniem na sfinansowanie usług prawnych i 
dostępu do serwisów Lex. 
W/w zmiany wprowadzone zostały także w planie finansowym zadań  
z zakresu administracji rządowej. 
Ponadto w dziale 750 – administracja publiczna, rozdziale 75075 – promocja jednostek 
samorządu terytorialnego przenosi się wydatki budżetu powiatu na 2015 rok między 
paragrafami w łącznej kwocie 8.800 zł., w tym z oszczędności w: §§4360, 4410, 4420 i 4430 
na §4190,  z przeznaczeniem na zakup nagród dla uczestników konkursów promujących 
powiat radomski. 
 Natomiast w działach 801 – oświata i wychowanie i 854 – edukacyjna opieka 
wychowawcza zwiększa się wydatki o kwotę 631.755 zł. w wyniku podziału rezerwy celowej 
na sfinansowanie płac i pochodnych dla nauczycieli w stosownych rozdziałach i kwotach z 
przeznaczeniem na sfinansowanie ponadplanowych nagród jubileuszowych, skutków awansu 
zawodowego nauczycieli, wypłaty wyższych godzin ponadwymiarowych, godzin za kursy 
kwalifikacyjne wraz z  pochodnymi w jednostkach oświatowych. 

 Jednocześnie w dziale 801, rozdziale 80140, §4210 zwiększa się wydatki o kwotę 
10.800 zł., z przeznaczeniem na zakup nawozów, paliwa i środków ochrony roślin. 
Zwiększone wydatki pokryte zostaną środkami rezerwy ogólnej. 
Także w dziale 801 – oświata i wychowanie przenosi się wydatki budżetu powiatu na 2015 
rok między rozdziałami i paragrafami z rozdziału 80195 – pozostała działalność w kwocie 
32.346 zł. na: 80120 – licea ogólnokształcące w kwocie 12.553 złote, rozdział 80130 – szkoły 
zawodowe w kwocie 15.541 zł, rozdział 80146 – dokształcanie i doskonalenie nauczycieli w 
kwocie 4.252 złote, z przeznaczeniem na wypłatę nagród dla nauczycieli z okazji Dnia 
Edukacji Narodowej w wysokości 0,3% funduszu płac nauczycieli. 
Ponadto w w/w dziale, rozdziale 80146 - dokształcanie i doskonalenie nauczycieli przenosi 
się wydatki między paragrafami na wydzielonym rachunku dochodów w Międzypowiatowym 
Ośrodku Doskonalenia Nauczycieli w Radomiu z siedzibą w Iłży z §4170 – wynagrodzenia 
bezosobowe w kwocie 2.600 zł. na §4270 – zakup usług remontowych, z przeznaczeniem na 
konserwację urządzeń kotłowni oraz przegląd i konserwację kserokopiarki. 
 W dziale 853 – pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, rozdziale 85321 – 
zespoły do spraw orzekania o niepełnosprawności zwiększa się dochody o kwotę 21.500 zł., 
w tym w: §2110 -  dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na zadania bieżące z zakresu 
administracji rządowej oraz inne zadania zlecone ustawami realizowane przez powiat   
o kwotę 17.000 zł. i §2320 – dotacje celowe otrzymane z powiatu na zadania bieżące 
realizowane na podstawie porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego 
o kwotę 4.500 zł., w związku ze zwiększeniem dotacji przyznanej przez Wojewodę dla 
powiatu przysuskiego i wydatki  w §4170 – wynagrodzenia bezosobowe o kwotę 21.500 zł., z 
przeznaczeniem na wypłaty wynagrodzeń z tytułu umów zlecenia dla lekarzy orzeczników.  
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W/w zmiany wprowadzone zostały także w planie finansowym zadań z zakresu administracji 
rządowej. 
Ponadto w w/w dziale, rozdziale 85333 – powiatowe urzędy pracy przenosi się wydatki 
budżetu powiatu na 2015 rok między paragrafami w łącznej kwocie 7.176 zł., w tym z 
oszczędności w: §4120 i §4480 na: §§4270, 4300 i 4700, z przeznaczeniem na remont 
instalacji centralnego ogrzewania, okresowe przeglądy techniczne budynku i instalacji 
gazowej oraz na przeprowadzenie szkolenia bhp dla pracowników. 
 
 
Zarząd Powiatu podjął uchwałę Nr 93/2015 w sprawie zmian w planie dochodów i 
wydatków budżetu powiatu na 2015 rok, zmian w planie finansowym zadań z zakresu 
administracji rz ądowej i na wydzielonym rachunku dochodów, która stanowi załącznik 
Nr 6 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 24 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 30/2015 Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu w sprawie deklaracji 
udzielenia Gminie Skaryszew pomocy finansowej na realizację zadania pn.: „Budowa ulicy 
Młynarskiej w Skaryszewie” w ramach programu pn.: „Program rozwoju gminnej i 
powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”. 
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk poinformował, że kolejne cztery punkty porządku 
dziennego posiedzenia dotyczą deklaracji  dofinansowania przez powiat gminnych zadań 
drogowych, które zostaną zgłoszone do dofinansowania w ramach programu pn. „Program 
rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019” (dawniej NPPDL). 
Do wniosków gminy muszą dołączyć uchwały Rady Powiatu potwierdzające zabezpieczenie 
w 2016 roku środków dla gmin na realizację inwestycji. 
Poinformował, że jednym z kryteriów wyboru wniosków w tym programie, który podlega 
ocenie i punktacji jest współpraca jednostek samorządowych i udział finansowy w realizacji 
inwestycji. 
 

Następnie poinformował, że powiat także będzie zgłaszał dwa zadania do 
dofinansowania w ramach Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej 
na lata 2016-2019. Przypomniał, że Zarząd założył wstępnie trzy propozycje zadań na terenie 
gmin: tj.: 

• Brzóza - Radom - teren gminy Jastrzębia 
• droga nr 744 – Zalesice – teren gminy Wierzbica 
• Radom – Dąbrówka Podłężna – teren gminy Zakrzew 
     Ustalono, że z wójtami w/w gmin przeprowadzone zostaną rozmowy odnośnie ich 

deklaracji dofinansowania zadań powiatu.  
Poinformował, że w roku bieżącym w programie jest konkretna punktacja za udział 
finansowy w realizacji inwestycji jednostek samorządowych. Jeśli gmina dołoży do zadania 
powiatu               0-10% wówczas powiat nie otrzymuje dodatkowych punktów. Jeśli 10-20% 
to otrzymuje 1 punkt, itd., aż maksymalnie do 5 punktów w sytuacji  kiedy gmina przekazuje 
dokładnie tyle środków ile powiat.  
Ponieważ gminy obowiązują te same co powiat zasady, to występują one do powiatu o 
dofinansowanie swoich zadań. Stwierdził, że środków zawsze jest mniej niż potrzeb to jest 
pomysł taki, że jeśli powiat da gminie 50% środków na zadanie, to gmina da powiatowi także 
50% żeby obydwa samorządy otrzymały maksymalną ilość punktów.  
W związku z tym poinformował, że rozmawiając z wójtami tych trzech gmin informował, że 
jeśli mają własne zadania tzw. „schetynówki” to powiat im pomoże w uzyskaniu większej 
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ilości punktów, a gminy pomogą powiatowi. Oczywiście między kwotami są różnice, ale 
ustalono, że powiat da gminie co najmniej połowę środków i pytają o ile więcej da gmina. 
Stwierdził, że takie konkretne pytania skierował do wójtów tych trzech gmin. Wójt Zakrzewa 
zaproponował 200 tys. zł więcej. Powiat gminie daje 500 tys. zł, gmina powiatowi 700 tys. zł. 
Wójt Jastrzębi zadeklarowała 300 tys. zł, powiat gminie dałby 200 tys. zł. Natomiast wójt 
Wierzbicy deklaruje 610 tys. zł, powiat dałby gminie 300 tys. zł.  
Poinformował, że zadania w gminie Wierzbica i Zakrzew są podobnej wielkości bo: 
- teren gminy Wierzbica - od drogi nr 744 – Zalesice (odcinek do zakończenia zadania dł. 3,4 
km),– szacunkowy koszt zadania ok. 4,2 mln zł. Możliwość uzyskania dofinansowania w 
wysokości 2,1 mln. zł Konieczność zabezpieczenia środków własnych w wysokości ok. 2,1 
mln zł. 
- teren gminy Zakrzew - droga Radom – Dąbrówka Podłężna (odcinek do zakończenia 
długości 1707 m )– szacunkowy koszt zadania ok. 2,2 mln zł  (koniec zadania) Możliwość 
uzyskania dofinansowania w wysokości 1,1 mln. zł Konieczność zabezpieczenia środków 
własnych w wysokości ok. 1,1 mln zł. 
W obydwóch w/w zadaniach od gminy powiat otrzymuje 50% dofinansowania, a to oznacza 
możliwość uzyskania maksymalnych 5 punktów.  

Poinformował, że inne jest zadanie w gminie Jastrzębia tj.: 
- droga Brzóza - Radom (odcinek do zakończenia zadania dł. 5,86 km)– szacunkowy koszt 
zadania ok. 6,9 mln zł. Możliwość uzyskania dofinansowania w wysokości 3 mln. zł. 
Konieczność zabezpieczenia środków własnych w wysokości ok. 3,9 mln zł. 
W tym przypadku żeby powiat otrzymał 5 punktów to gmina musiałaby przekazać 1,5 mln. zł. 
To jest nierealne. Gmina zaproponowała 300 tys. zł, a to daje 1 punkt.  

Następnie poinformował, że może się zdarzyć , iż któreś z zadań nie zostanie przyjęte 
do dofinansowania z programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej. 
Efektem będzie że np. powiat gminie dofinansuje zadanie, a co zrobi gmina gdy zadanie 
powiatu nie otrzyma dofinansowania. Dlatego też proponuje, żeby poinformować gminy aby 
do końca października, tak jak powiat, podjęły uchwały intencyjne  o pomocy. Ponadto w 
przypadku gdy zadanie do dofinansowania z programu nie zostanie przyjęte, a samorząd 
decyduje się realizować je z własnych środków, to drugi samorząd dalej jest zobowiązany 
przekazać dofinansowanie. Zaproponował podpisywanie umów na mocy których powiat daje 
środki gminie na schetynówke, ale co w przypadku kiedy gmina dofinansowania z programu 
nie otrzyma. Czy powiat środki przekazuje. Stwierdził, że nie ma problemu jeśli schetynówka 
gminy i powiatu przejdzie. Każdy inny przypadek rodzi wątpliwości. Jeśli powiat nie 
przejdzie w programie ale będzie realizował zadanie z własnych środków to gmina powinna 
dołożyć. Jeśli gmina nie przejdzie i zadania nie realizuje w ogóle. Co wówczas? Oczywiście 
trzeba budować zaufanie między samorządami, ale jednak zabezpieczenie jakieś musi być. 
 
Członek Zarządu Henryk Słomka poinformował, że trzeba przygotować umowy, które 
zostaną podpisane przez radców prawnych i stosowne organy.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że powiat określa się jasno, że 
nawet jak schetynówka nie wyjdzie to zadanie będzie realizowane z własnych środków. 
Trzeba porozumieć się z gminą, czy będzie robić tak samo, czy może wystąpi aby te środki 
powiat przekazał na inne, wskazane przez nią, zadanie.  
 
Członek Zarządu Adam Siczek stwierdził, że trzeba w tej sprawie podpisać porozumienie z 
gminą.  
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Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk poinformował, że samorządy mogą sobie pomagać. 
Zatem powiat może przekazać gminie środki na inne zadanie, jeśli schetynówka jej nie 
przejdzie.  
 
Członek Zarządu Henryk Słomka zapytał, czy proponowane umowy z gminami nie zostaną 
odebrane jako „zmowy”, jako działanie mające znamiona przestępstwa.  
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk poinformował, że to byłaby ewidentna zmowa, 
udokumentowana. Jednak takie są zasady programu, samorządy sobie pomagają.  
Zarząd Powiatu do dofinansowania w ramach programu pn. „Program rozwoju 
gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lat a 2016-2019” (dawniej NPPDL) 
wybrał n/w zadania na drogach powiatu radomskiego: 

• droga nr 744 – Zalesice – teren gminy Wierzbica 
• Radom – Dąbrówka Podłężna – teren gminy Zakrzew. 

 
 
Następnie Zarząd Powiatu przyjął projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie deklaracji 
udzielenia Gminie Skaryszew pomocy finansowej na realizację zadania pn.: „Budowa 
ulicy Młynarskiej w Skaryszewie” w ramach programu pn.: „Program rozwoju gminnej 
i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019” i skierował go na sesję.  
 
 
Przystąpiono do realizacji 25 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 31/2015 Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu w sprawie deklaracji 
udzielenia Gminie Zakrzew pomocy finansowej na realizację zadania pn.: „Przebudowa 
układu komunikacyjnego Bielicha – Wacyn - Janiszew” w ramach programu pn.: 
„Program rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”. 
 
 
Zarząd Powiatu przyjął projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie deklaracji udzielenia 
Gminie Zakrzew pomocy finansowej na realizację zadania pn.: „Przebudowa układu 
komunikacyjnego Bielicha – Wacyn - Janiszew” w ramach programu pn.: „Program 
rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowe j na lata 2016-2019” i skierował 
go na sesję.  
 
 
Przystąpiono do realizacji 26 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 32/2015 Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu w sprawie deklaracji 
udzielenia Gminie Wierzbica pomocy finansowej na realizację zadania pn. „Przebudowa 
dróg gminnych, ul. Głowackiego  i batalionów Chłopskich w Wierzbicy” w ramach 
programu pn. „Program rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 
2016-2019”. 
 
 
Zarząd Powiatu przyjął projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie deklaracji udzielenia 
Gminie Wierzbica pomocy finansowej na realizację zadania pn. „Przebudowa dróg 
gminnych, ul. Głowackiego  i batalionów Chłopskich w Wierzbicy” w ramach programu 
pn. „Program rozwoju gminnej i powiatowej infrastru ktury drogowej na lata 2016-
2019” i skierował go na sesję.  
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Przystąpiono do realizacji  pktu 26a porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie 
wniosku Nr 33/2015 Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu w sprawie 
deklaracji udzielenia Gminie Gózd pomocy finansowej na realizację zadania pn. 
„Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Małęczyn, ul. Kościelna” w ramach programu 
pn. „Program rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”. 
 
Zarząd Powiatu przyjął projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie deklaracji udzielenia 
Gminie Gózd pomocy finansowej na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej 
w miejscowości Małęczyn, ul. Kościelna” w ramach programu pn. „Program rozwoju 
gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lat a 2016-2019” i skierował go na sesję.  
 
 
Przystąpiono do realizacji 27 pktu porządku dziennego posiedzenia – informacja dot. ugody 
w sprawie naprawy drogi powiatowej nr 3535W Trablice-Sołtyków.  
 
 
Zarząd Powiatu przyj ął propozycję ugody w sprawie naprawy drogi powiatowej nr 3535 
Trablice – Sołtyków między powiatem radomskim a : 
- projektantem tj.: firmą REXPOL reprezentowaną przez pana Władysława króla, 
- wykonawca robót tj.: konsorcjum firm pn.: „INTERBUD” sp. Z o.o. Radom, oraz 
- gmina Kowala, 
zawierającą określenie wysokości zobowiązania finansowanego i wskazania sposobu naprawy 
w/w drogi.  
 
 
Przystąpiono do realizacji 28 pktu porządku dziennego posiedzenia – sprawy różne: 

- decyzja Starosty Radomskiego w sprawie zatwierdzenia dokumentacji geologicznej 
złoża piasków „GÓZDEK I” w kategorii C1 o pow. 19.820 m2 położonego                                
w miejscowości Gózdek, gm. Zakrzew, powiat radomski, woj. mazowieckie.  
- decyzja Starosty Radomskiego Nr 1982.2015 zatwierdzająca zamienny projekt 
przebudowy drogi Radom – Dąbrówka Podłężna na odcinku o łącznej długości 
9352,19 mb na terenie gmin: Zakrzew i Jedlińsk.  

 
Zarząd powiatu zapoznał się z: 
 

- decyzją Starosty Radomskiego w sprawie zatwierdzenia dokumentacji geologicznej 
złoża piasków „GÓZDEK I” w kategorii C1 o pow. 19.820 m2 położonego                                
w miejscowości Gózdek, gm. Zakrzew, powiat radomski, woj. mazowieckie.  
- decyzją Starosty Radomskiego Nr 1982.2015 zatwierdzająca zamienny projekt 
przebudowy drogi Radom – Dąbrówka Podłężna na odcinku o łącznej długości 9352,19 
mb na terenie gmin: Zakrzew i Jedlińsk.  

 
Członek Zarządu Henryk Słomka przypomniał, że kiedyś była mowa o drodze Kowalków – 
Odechów – Sienno, że powiat zwróci się z wnioskiem do odpowiednich instytucji o środki z 
funduszu przeciwpowodziowego. Zapytał, czy ta sprawa jest aktualna, czy są jakieś terminy 
składania tych wniosków.  
 
Dyrektor PZDP w Radomiu Joanna Chojnacka poinformowała, że sprawa jest aktualna. 
Wnioski można składać w każdym czasie, nie ma określonego trybu naboru. Wojewoda w 
miarę posiadanych środków rozpatruje je i przyznaje pieniądze.  
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Poinformowała, że projektant który robił koncepcje kończy już dokumentację na drogę  
Kowalków – Odechów – Sienno. Powiat mając dokumentację, znając koszty może wystąpić o 
oszacowanie strat.  
 
Starosta Radomski Mirosław Ślifirczyk poinformował, że powiat idzie w kierunku żeby 
w/w drogę zrobić ze środków funduszu przeciwpowodziowego. 
 
Więcej spraw nie zgłoszono.  
 
W związku z wyczerpaniem porządku dziennego obrad Starosta Radomski zamknął                         
I część 19 posiedzenia Zarządu Powiatu o godzinie 13.50. 
 
Następnie Zarząd Powiatu dokonał wizji lokalnej dróg powiatowych. 
 
 
Protokołowała:         
 
Małgorzata Dróżdż                          
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